
عقب نشينى غرب از در خواست بازرسى غير متعارف 
يك مقام ارشد آمريكايى در عقب نشينى آشكار از مواضع گذشته واشنگتن در قبال ايران خبر 
داد و گفت : «نقطه آغاز كار ما راه يافتن به مراكز نظامى نيست چون آمريكا هم اجازه دسترسى به 
همه مراكز نظامى اش را نمى دهد.» خبرگزارى فرانسه در اين زمينه گزارش داد كه ايران تاكنون 
واكنشى به اين سخنان نداشته اند اما بارها اعلام كرده است كه با ارايه دسترسى هاى فرا پادمانى 

مخالف است و تحت هيچ شرايطى اجازه دسترسى به مراكز نظامى حساس را نمى دهد.

ديپلماسى
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  مقطع فعلى شرايط ممتازى براى صنعتى شدن است
اسحاق جهانگيرى ديروز در آيين بزرگداشت روز صنعت و معدن كه در سالن اجلاس سران 
برگزار شد، گفت: «بايد دولت و بخش خصوصى با همدلى و همراهى، مسير دستيابى به صنعتى 
شدن كشور را به سرعت پيش بگيرند.  مقطع فعلى شرايطى ممتاز براى صنعتى شدن كشور است 
كه براى تحقق آن بخش خصوصى بايد ميدان دار اصلى اقتصاد كشور باشد. صنعتى شدن احتياج به 

پيش نيازهايى دارد  و آن، به رسميت شناخته شدن بخش خصوصى كارآمد است.»

سياسـت
مهم ترين تحولات مذاكرات 

هسته اى ايران و گروه 5+1 
از تفاهم لوزان تاكنون؛ 

آمريكا و هم پيمانان غربى اش در 13 فروردين 
و در راستاى مذاكرات هسته اى به چارچوب 
كلى توافق با ايران دست يافتند تا بتوانند مسير 
 فراروى خود تا ضرب الاجل نهايى 30 ژوئن 
(9 تير) را فراهم كنند. در توافق 13 فروردين يا 
به تعبير بهتر «تفاهم لوزان» مقرر شد ايران برنامه 
هسته اى خود را محدود كند و در مقابل طرف غربى 
متعهد به لغو تحريم هاى بين المللى عليه ايران شد. 
اما تاكنون اين موضوع كه چه زمانى بايد تحريم ها 
لغو شود در هاله اى از ابهام باقى مانده است و به يكى 
از نقاط اختلاف مذاكره كنندگان ايرانى با طرف 
غربى تبديل شده است. از سوى ديگر همچنان 
مشخص نشده است كه توافق تا چه زمانى پايدار 
خواهد ماند يا اينكه به تازگى غربى ها با ابتكار 
آژانس بين المللى سوژه بازرسى از تاسيسات 
نظامى را مطرح كرده اند و خواستار بازجويى از 
دانشمندان هسته اى و مقام هاى نظامى مرتبط با 

پرونده هسته اى ايران شده اند.
در زير برنامه زمانى مهم ترين تحولات رخ داده 
از زمان دستيابى به تفاهم لوزان (تفاهم بر سر 
چارچوب ها) كه تاثير خاصى بر مذاكرات كنونى 

گذاشته است را مشاهده مى كنيد:
2 تير (23 ژوئن): رهبر انقلاب اسلامى خواستار 
لغو تحريم ها در زمان امضاى توافق شدند. آيت االله 
خامنه اى، رهبر انقلاب اسلامى، در ديدار مسئولان 
تحريم هاى  كردند:  تاكيد  نظام،  كارگزاران  و 
اقتصادى، مالى و بانكى چه مربوط به شوراى 
امنيت سازمان ملل، چه كنگره و چه دولت آمريكا 
بايد به طور فورى هنگام امضاى موافقتنامه لغو و 
باقى تحريم ها نيز در فواصل معقول برداشته شود. 
علاوه بر اين، رهبر معظم انقلاب مخالفت قاطع 
خود با «بازرسى هاى غير متعارف، پرس وجو از 
شخصيت هاى ايران و بازرسى از مراكز نظامى» را از 

خطوط قرمز هسته اى اعلام كردند.
26 خرداد (16 ژوئن): آمريكا از امكان كاهش 
تحريم هاى ايران پيش از برداشته شدن كامل آن 
خبر داد. «جان كرى» وزير امورخارجه آمريكا 
در سخنانى گفت: دولت آمريكا آمادگى دارد تا 
تحريم هاى ايران را كاهش دهد و اين در حالى است 
كه دانشمندان هسته اى ايران بيش از يك دهه به طور 

محرمانه بر روى برنامه هسته اى كار كرده اند.
11 خرداد (1 ژوئن): ذخيره اورانيوم ايران افزايش 
داشته است. بازرسان آژانس بين المللى انرژى 
اتمى در گزارشى اعلام كردند كه ذخاير سوخت 
هسته اى ايران در مدت 18 ماه گذشته از مذاكرات 
هسته اى به ميزان 20 درصد افزايش يافته است و 
اين در حالى بود كه «باراك اوباما» رئيس جمهورى 
آمريكا پيش از ان اعلام كرده بود كه توانسته است 
در مذاكرات، برنامه هسته اى ايران را محدود كند. 
گزارش افزايش ذخاير سوخت هسته اى ايران در 
گزارش پايان ماه مى آژانس بين المللى انرژى اتمى 

ثبت شده است.
6 خرداد (27 مى): اصرار فرانسه بر بازرسى از 
تاسيسات هسته اى و مراكز نظامى. «لوران فابيوس» 
وزير امورخارجه فرانسه برخلاف سخنان مقام 
معظم رهبرى كه اعلام كردند اجازه نخواهند داد 
بازرسان آژانس از دانشمندان هسته اى و مراكز 
نظامى بازجويى و بازرسى كنند، همچنان بر مواضع 
قبلى خود پافشارى كرد و گفت: «اگر ايران اجازه 
بازرسى از تاسيسيات هسته اى و مراكز نظامى را 
ندهد پاى هيچ توافقى را امضا نخواهد كرد.» دولت 
فرانسه در ميان ديگر كشورهاى عضو گروه 5+1 به 
اتخاذ مواضعى سخت گيرانه معروف است و سال 
پيش نيز با كارشكنى مانع از دستيابى به توافق نهايى 

ژنو شد.
23 ارديبهشت (13 مى): تهديد عربستان به 
رقابت هسته اى با ايران. پادشاهى عربستان و برخى 
كشورهاى عرب حوزه خليج فارس تهديد كردند 
كه اگر در مذاكرات هسته اى به ايران اجازه افزايش 
توان غنى سازى اورانيوم و يا حفظ آن داده شود، 
وارد رقابت هسته اى خواهند شد. دو روز پس 
از اعلام اين خبر، «باراك اوباما» رئيس جمهورى 
آمريكا وعده داد كه از كشورهاى عربى در مقابل 
حملات موشكى احتمالى، تهديدات دريايى و 

حملات سايبرى حمايت خواهد كرد.
17 ارديبهشت (7 مى): كنگره آمريكا لايحه اى 
ضد ايرانى را به راى گذاشت. برطبق اين لايحه 
به كنگره اجازه داده مى شود تا بر توافق هسته اى 
ميان ايران و قدرت هاى جهانى نظارت كند. اكثر 
نمايندگان كنگره با اين لايحه موافقت كردند.
اين موضوع ازجمله موارد نادرى بود كه منجر به 
حصول توافق بر موضوعى خاص ميان دو حزب 
دموكرات و جمهورى خواه آمريكا شد. برطبق 
اين قانون، دولت «اوباما» موظف است متن توافق 
نهايى به همراه ضمايم محرمانه را براى تاييد به 
كنگره ارائه كند و كنگره بايد ظرف مدت 30 روز 
درباره آن نظر دهد و تحريم ها را لغو و يا تمديد 

كند.

وزير امور خارجه صبح ديروز پس از ورود به وين 
از همراهى على اكبر صالحى و حسين فريدون 
در اين مرحله از مذاكرات ابراز خشنودى كرد و 
گفت: «بسيار خوشحالم كه فرصتى پيش آماده 
است تا با آقاى صالحى و آقاى فريدون مذاكرات 
به  ادامه دهيم. احساس مى كنم مذاكرات  را 
مرحله بسيار حساسى رسيده و در اين مرحله 
با اراده سياسى و عزم و كار فراوان امكان پيشبرد 

كار وجود دارد.»
وى افزود: «حضور جناب دكتر صالحى به ما 
دراين زمينه كمك مى كند. از اين كه بعد از يك 
دوره طولانى نقاهت، سلامتى خود را به دست 
آوردند، بسيار خوشحالم. ايشان مى توانند در 

بسيارى موارد راه گشا باشند.»
رييس تيم مذاكره كننده ايران گفت: «آن چه بيش 
از هرچيز نياز است در واقع اراده سياسى طرف 
مقابل است كه كار را براى رسيدن به يك سرانجام 

قابل قبول و پايدار آسان مى كند.» 
ظريف تاكيد كرد: «مردم ايران تنها توافقى را 
خواهند پذيرفت كه عادلانه، متوازن و بر اساس 
عزت ملى و حقوق ملت باشد. فكر مى كنم اين 
واقعيت را طرف مقابل هم درك كرده كه بدون 

يك توافق خوب و بدون شناسايى حقوق مردم 
ايران رسيدن به يك توافق دراز مدت امكان پذير 

نيست.»
وى در پاسخ به اين سوال كه با توجه به زياده 
خواهى هاى روز افزون غربى ها فكر مى كنيد تا 
چه حد مى توان دسترسى به توافق جامع اميدوار 
بود، گفت: «ما هميشه گفتيم كه مواضع مذاكراتى 
همه  باشد.  منطقى  توزان  يك  اساس  بر  بايد 
مسولان ايران گفته اند كه آماده يك مذاكره و داد 

و ستد معقول و منطقى هستند.
وزير امور خارجه خاطرنشان كرد: «مقام معظم 
رهبرى هم به همين نكته اشاره كردند. بر همين 
بگيرد  است صورت  قرار  توافقى  اگر  اساس 
بايد بر اساس هم مواردى باشد كه طرف غربى 
مى پذيرد و هم مواردى باشد كه ما مى پذيريم. 
من فكر مى كنم بايد مبناى آن توافق لوزان باشد. 
در اين صورت امكان رسيدن به راه حل وجود 

دارد.
به سوالى درباره محورهاى  پاسخ  ظريف در 
مورد اختلاف گفت: «يك متن مذاكراتى به نتيجه 
نمى رسد مگر اينكه همه مواردش مورد بررسى 

قرار بگيرد و ما بايد اين مرحله را طى كنيم.»

ظريف در بدو ورود به وين

مذاكـرات به مرحـله
 بسـيار حسـاسى
رسـيده  اسـت

 معاون ارتباطات و اطلاع رسانى دفتر 
رييس جمهورى درباره ضيافت افطارى 
در  رسانه  اصحاب  با  جمهورى  رييس 
هاى  سايت  برخى  تهديدات  به  پاسخ 
خبرى نوشت: «اجازه نمى دهيم كسى با 
تهديد، كنار منتخب مردم عكس يادگارى 

بگيرد.»
 شكست هاى سنگين گروه تروريستى 
- تكفيرى داعش در شهر بيجى در استان 
صلاح الدين عراق، هزاران نفر از اعضاى 
را  گروه  اين  اعضاى  نيروهاى  خانواده 
است.اخبار  كرده  موصل  استان  روانه 
از  نفر  هزاران  كه  است  دريافتى حاكى 
خانواده هاى داعشى از بيجى و تكريت 
مناطقى  در  و  شده  موصل  استان  روانه 
چون برتله، بازوايا، طهراوا، الموفقيه و 
مستقر  نينوى  استان  همچنين  و  الغدير 

شده اند.
  جاش ارنست، سخنگوى كاخ سفيد 
احتمال  درباره  خود  خبرى  نشست  در 
تمديد مذاكرات هسته اى ايران و گروه 
پيش بينى  حاضر  حال  «در  گفت:    ،5+1
مى شود كه اين مذاكرات پس از ضرب 
الأجل 30 ژوئن نيز ادامه يابد اما اين به 
مذاكرات  رسيدن  بن بست  به  معنى 

نيست.»
درباره  نگهبان،  شوراى  سخنگوى   
عضويت اعضاى مجلس خبرگان رهبرى 
انتخابات  بر  نظارت  مركزى  هيئت  در 
گفت: «در قوانين عادى اعلام شده است 
كه عضو شوراى نگهبان در مقام نظارت 
انتخابات  كانديداى  اگر  انتخابات،  بر 
باشد، حق نظارت در آن حوزه را ندارد؛ 
قاعده اى  خبرگان،  عضو  مورد  در  اما 

نداريم.»
 امير دريادار حبيب االله سيارى فرمانده 
نيروى دريايى ارتش جمهورى اسلامى 
كشور  به  نظامى  هيئتى  صدر  در  ايران 
منظور  به  سفر  اين  كرد.  سفر  روسيه 
نيروى  فرماندهان  اجلاس  در  حضور 
دريايى كشورهاى حاشيه درياى خزر و 
بازديد از نمايشگاه توانمندى هاى دفاعى 

روسيه صورت گرفته است.
و  ملى  امنيت  كميسيون  رئيس  نايب   
سياست خارجى مجلس با تاكيد بر اينكه 
نبايد انتقادات به مذاكرات جنبه تخريبى 
و كوبنده داشته باشد، گفت: «با وجودى 
كه در گذشته اى نه چندان دور اظهارات 
توهين آميزى به تيم مذاكره كننده و وزير 
امور خارجه مطرح مى شد اما با بيانات 
اخير مقام معظم رهبرى نبايد صدايى جز 
حمايت منعكس شود و ديگر دلواپسان 
حجت  نشوند.»  مادر  از  مهربان تر  دايه 
در  سبحانى  والمسلمين حسين  الاسلام 
خصوص مصوبه مجلس در مورد طرح 
الزام دولت به حفظ دستاوردها و حقوق 
هسته اى ملت ايران و به دنبال آن مخالفت 
دولت با اين مصوبه، گفت: «اين مصوبه 
يكى از مطالبات مردم از مجلس بود كه 
از  يكى  عنوان  به  مى توان  مجوع  در 
مسائل  در  مجلس  خوب  مصوبات 

بين المللى از آن نام برد.»
 حسين موسويان مذاكره كننده پيشين 
هسته اى ايران با بيان اينكه براى تهران و 
واشنگتن فقط يك انتخاب و آنهم مسير 
ديپلماسى وجود دارد، گفت كه طرفين 
متناظر  درباره  مذاكره  حال  در  وين  در 
بودن اقدامات ايران و برداشتن تحريم ها 
كنند.  توافق  آن  روى  بايد  كه  هستند 
تارنماى تلويزيون فرانسه نوشت: «توافق 
اگر  حتى  است،  نزديك  هسته اى 
همسايگان ايران و برخى تمايلى به آن 
نداشته باشند.»  ژك دووو در گزارشى كه 
با عنوان آيا ايران به سمت پايان تحريم 
 France TV info در  رود؟  مى  ها 
منتشر شده است، نوشت: «مذاكرات ميان 
اختلافات  رفع  نقطه  به  ايران  و  غرب 
رسيده است.» غربى ها دسترسى آژانس 
بين المللى انرژى هسته اى را به پايگاه هاى 
نظامى مى خواهند.  از جمله  و  هسته اى 
اين در حالى است كه رهبر عالى ايران 
اين خواسته را به ويژه در مورد پايگاه هاى 

نظامى رد مى كند.»
 سردار رسول سنايى راد، معاون سياسى 
سپاه با اشاره به ضرورت حفظ عزت و 
ايران در مذاكرات هسته اى  شان ملت 
اظهار داشت: «حفظ خطوط قرمز نظام 
اين  توافقى  گونه  هر  در  و  است  مهم 
اصول بايد رعايت شود، حتى اگر قرار 
باشد ايران و 1+5 در دوره مشخص شده 
به توافق نرسند هيچ اتفاق خاصى نيفتاده 
كه  است  سياسى  بازى  نوعى  اينها  و 

آمريكايى ها دنبال مى كنند.»

آنا: سخنگوى دولت از تشكيل ستاد تنظيم بودجه سال 95 خبر داد 
و گفت: با توجه به اينكه همچون دو سال گذشته دولت مقيد است 
در راستاى احترام به قانون در وقت مقرر لايحه بودجه را به مجلس 

تقديم كند.»
محمدباقر نوبخت در نشست هفتگى با خبرنگاران اظهار كرد:«با اين 
وجود برنامه زمان بندى و ستاد اصلى شوراى راهبردى بودجه ريزى 
هزينه يابى،منابع،  ترتيب  به  كارگروه   5 شامل  عملكرد  بر  مبتنى 

بخشى،منطقه اى و مرتبط با شركت هاى دولتى را تشكيل داده است.»
وى در مورد آخرين وضعيت بازار كار ايران اظهار كرد: «در اين باره 
گزارشى ارائه مى دهم كه مقايسه اطلاعات مربوط به بهار 1393 نسبت 
به بهار 1394 است.در اين راستا و بر طبق اين گزارش در بهار 1394 نرخ 
فعاليت حدود يك درصد افزايش پيدا كرده يعنى از 37 درصد در بهار 93 
به 38 درصد در بهار 94 تبديل شده است. جمعيت بيكار ما از 2 ميليون 
و 530 هزار و 64 نفر در بهار 93 ، به 2 ميليون و 647 هزار و 233 نفر، در 

بهار 94 افزايش پيدا كرده است.»
سخنگوى دولت گفت: «تعداد شاغلين كشور در بهار 93، 21 ميليون 
و 107 هزار و 245 نفر بوده كه اين تعداد در بهار سال 94 به 21 ميليون 
و 861 هزار و 836 نفر رسيده است. در واقع تعداد شاغلين در بهار 94 
نسبت به بهار 93، 754 هزار و 591 نفر افزايش يافته است. اكنون 11 
استان كشور داراى نرخ بيكارى يك رقمى است و نرخ بيكارى كل از 

10/7 درصد در همين حد 10/7 درصد است.»
نوبخت درباره ضيافت افطارى رئيس جمهورى با فعالان سياسى و 
همچنين روحانيون و حواشى كه در اين دو ميهمانى به وجود آمد، اظهار 
كرد: «به جاى مراسم افطار بهتر است بگوييم دو گردهمايى شكل گرفت 
كه در اثر نوع نگاه رئيس جمهورى بود. رئيس جمهورى معتقد است 
كه بايد از همه ظرفيت هاى داخلى فارغ از نگاه سياسى استفاده شود و 
از اين روز از همگان براى شركت در اين دو گردهمايى دعوت شد.» 
سخنگوى دولت در ادامه درباره پيشنهاد يكى از فعالان سياسى مبنى بر 
اينكه «مركز مذاكره ملى ايجاد شود»، گفت: «انجام كار رسمى در اين 
زمينه ضرورى به نظر نمى رسد ولى بايد شرايطش فراهم شود تا افراد 
به جاى اينكه پاسخ يكديگر را در روزنامه ها بدهند كنار هم بنشينند و با 
هم صحبت كنند. گفت وگوهاى ملى را براى افزايش امنيت ملى و اتحاد 
ملى نافذ مى دانيم.» وى افزود: «انتظار از گردهمايى هاى اين چنينى اين 
است كه وقتى نگاه هاى متفاوت حضور دارند حرف هاى متفاوت نيز 
بزنند و انتظار حداقلى نيز اين است كه همه اين حرف هاى متفاوت هر 
چقدر كه با نظر ما تفاوت دارد شنيده شود. رئيس جمهورى نيز همگى 
اين حرف ها را شنيد. اين جلسات نمادى از همدلى است و لازمه همدلى 

صورت گرفتن مذاكرات است.»
نوبخت در ادامه درباره مذاكرات هسته اى، ادامه داد: «مواضع جمهورى 
اسلامى ايران درباره مذاكرات بسيار روشن است مقام معظم رهبرى به 
دليل جايگاه قانونى كه دارند بسيار شفاف حمايت بى نظيرى را نسبت 
به تيم مذاكره كننده ابراز داشته اند كه بسيار مورد تقدير است ايشان 
همچنين مواضع خود را در خطوط راهبردى نيز با صراحت اعلام 
مى كنند و از تيم مذاكره كننده به عنوان افراد غيور، مورد اعتماد و شجاع 

دفاع مى كنند.»
وى تصريح كرد: «سخنگوى كاخ سفيد و ديگران هر چيز را كه نسبت 
به مذاكرات مى گويند به عنوان منويات خودشان است، فرزندان شجاع 
و متدين و غيور از منافع نظام كه خيلى صريح هم بارها بيان شده، دفاع 
مى كنند.» سخنگوى دولت همچنين درباره اينكه برخى مى گويند كه 
ايران براى انجام توافق بايد به بازديد واقعا سرزده تن بدهد، گفت: 
«اين مسائل نظر طرف مقابل است ولى نظر نظام بارها در اين زمينه 

گفته شده است.»
نوبخت با اشاره به سفر ظريف وزير امور خارجه به كشورمان گفت: 

«اين سفر يك سفر برنامه ريزى شده بود ساير وزرا نيز به كشورهاى 
خود مى روند و بر مى گردند، اينكه در ضمن اين سفر گزارشى داده 
شده باشد يك چيز طبيعى است، همچنين براى هماهنگى بيشتر همراه 
آقاى ظريف آقاى حسين فريدون و همچنين آقاى صالحى نيز به وين 

رفتند.»
سخنگوى دولت در خصوص موضع جمهورى اسلامى ايران نسبت به 
تمديد مذاكرات اظهاركرد: «ما به دنبال توافق خوب هستيم اين توافق 
اگر فردا حاصل نشود اشكالى ندارد كه پس فردا باشد ولى تمديد دراز 

مدت در سياست جمهورى اسلامى ايران نيست.»
وى در پاسخ به سوالى درباره لغو كنسرت ها و مواضع وزير كشور و 
همچنين رئيس قوه قضائيه در اين زمينه تاكيد كرد: «مقام رسمى بررسى 
كننده شرايط برگزارى كنسرت مشخص است و اين مرجع اجازه 
برگزارى كنسرت را مى دهد، تا زمانى كه كنسرت اجرا نشود نمى توان 
گفت كه عمل غير قانونى در آن صورت مى گيرد، لغو قبل از برگزارى 
نوعى پيشگويى است ما لغو حتى يك مورد كنسرت را در راستاى امنيت 
اجتماعى نمى دانيم از اين رو دستگاه هاى صدور مجوز بايد رعايت كنند 

تا امنيت و آرامش در كشور برقرار شود.»
نوبخت در پاسخ به سوال ديگرى مبنى بر اينكه يكى از نمايندگان عضو 
هيات رئيسه مجلس گفته است كه حيدر العبادى، نخست وزير عراق 
پيامى را از سوى آمريكايى ها براى مسئولان عالى رتبه ايرانى آورده است 
ادامه داد: «چيزى كه قابل گفتن و رسمى باشد سخنگوى دولت آن را بيان 
مى كند، اين پيام اگر براى رهبرى باشد ايشان دفتر و سايت دارند و اگر 
لازم بدانند اعلام مى كنند، نمايندگان بر اساس قانون در اظهار نظر آزادند 
ولى اينكه بخواهند مسائل ملى اطلاع رسانى نشده را اطلاع رسانى كنند 

نياز به توجه بيشترى دارد.»
وى همچنين درباره نامه اوباما به مسئولان عالى رتبه گفت: «اطلاعى از 
اين نامه ندارم اين نامه را تاييد نمى كنم، اگر لازم باشد اطلاع رسانى شود 
آن را اطلاع رسانى مى كنيم بهتر است كه در عالم سياست در چارچوب 

پروتكل هاى مرسوم عمل شود.»
نوبخت در ادامه در پاسخ به پرسشى مبنى بر اينكه عده اى معتقدند از 
آنجايى كه پرونده هسته اى به وزارت امور خارجه ارجاع شده است و 
شوراى امنيت مسئوليت آن را برعهده ندارد ايراد دولت در خصوص 
طرح الزام حفظ دستاوردهاى هسته اى درست نيست، پاسخ داد: 
«مسئول مذاكره كننده به جاى اينكه دبير شوراى عالى امنيت ملى باشد 
وزير امور خارجه شده است اين پرونده همچنان در شوراى عالى امنيت 
ملى مطرح است و همه مصوبات اين شورا بايد به تاييد مقام معظم 

رهبرى برسد. ما نمى توانيم اين پرونده را در دولت محدود كنيم.»

نوبخت در نشست خبرى با خبرنگاران:
اطلاعى از نامـه اى كه اوبـاما ارسال كرده باشد، ندارم

 غلامعلى حداد عادل، شب گذشته در حاشيه مراسم افتتاحيه تعدادى 
از پروژه هاى شهرى مشهد در جمع خبرنگاران عنوان كرد: «ما خواهان 
توافقى هستيم كه عزت، منافع ملى و حقوق ما در آن رعايت شود و 
اگر آنان به دنبال آنند كه به بهانه مذاكره راه مداخله در امور ايران را 
پيدا كنند، اشتباه مى كنند.» وى با بيان اينكه ايران زير بار زياده خواهى 
نخواهد رفت، افزود: «طرف مقابل نيز بايد بعد از 36 سال از پيروزى 
انقلاب اسلامى، اين ملت را شناخته باشند، منطقى عمل كنند تا منطقى 

جواب بشنوند.»
وى همچنين در آيين افتتاح پروژه هاى شهرى مشهد اظهار كرد: «بايد 
قدر انقلاب را بدانيد، مى بينيد همين كشورهاى منطقه چه اوضاعى 
دارند و گروهك تروريستى داعش كه با پول غربى عربى تأسيس شده، 
اقداماتى غيراسلامى و غيرانسانى انجام مى دهد.» وى افزود: «گروهك 
تروريستى داعش در ماه رمضان دستور كشتار صادر كردند و برادران 

ما را در مسجد كويت به شهادت رساندند؛ در اين شرايط جهانى امروز 
جمهورى اسلامى كشورى آباد و داراى امنيت است و دشمن فكر 
مى كند ما را با تحريم فلج كرده است.» حداد عادل ادامه داد: «اما همانطور 
كه مى بينيم شاهد پيشرفت و افتتاح پروژه هاى متعدد در كشور هستيم و 
اميدوارم در نهايت انقلاب را به آرمان هايى كه امام راحل و شهيدان در 
نظر داشتند، برسانيم.» رئيس فراكسيون اصولگرايان مجلس با بيان اينكه 
شهردار كنونى مشهد پيش از اين به  عنوان معاون وزير كشور مشغول 
به فعاليت بوده و كاملاً با كاركرد شوراها و شهردارى ها در سطح كشور 
آشنا است، تصريح كرد: «دولت جديد توفيق حضور وى را به عنوان 
مسئوليتى در تهران نداشت و شوراى شهر مشهد با هوشمندى، حسن 
انتخاب خوبى داشت و فردى كه تجربه ملى در سطح معاون وزير كشور 
را داشت به  عنوان شهردار مشهد انتخاب كرد كه نتيجه اين انتخاب 
امروز روشن است.» مشاور عالى مقام معظم رهبرى با بيان اينكه در حال 

حاضر نگاه مديريت شهرى به سوى مناطق كم برخوردار است، گفت: 
«خوشبختانه قدم هاى خوبى نيز در اين زمينه برداشته شده است.»

حداد عادل در خصوص مشهد 2017 عنوان كرد: «در اين موضوع بايد 
خود مردم پاى كار بيايند و در راه توسعه شهر خود گام بردارند؛ به طور 
مثال از طريق پرداخت عوارض شهرى.» رئيس فراكسيون اصولگرايان 
مجلس با بيان اينكه مشهد به عنوان پايتخت فرهنگى جهان اسلام 
انتخاب مناسبى است، خاطرنشان كرد: «مشهد از هر جهت با چنين 
عنوانى تناسب دارد از جمله فضاى سبز خوب، پاكيزگى شهر و ... يكى 
از بهترين شهرهاى ايران است.» مشاور عالى مقام معظم رهبرى در 
خصوص قانون مديريت شهرى خاطرنشان كرد: «بايد منطق واحدى 
در همه فعاليت هاى شهرى حاكم باشد، منتهى بهتر اين است كه طرح با 
لايحه مديريت شهرى را شوراهاى شهر به مجلس بدهند چون آنان بهتر 

مى توانند لايحه را تنظيم كنند.»

حداد عادل: ايران زير بار زياده خواهى ها نمى رود  


